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Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake zwerfafval

Geachte heer Portier,

Bij brief van 28 maart 2020, bij ons ingekomen op 30 maart 2020, heeft u op 
grond van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens de 
fractie SP vragen gesteld inzake zwerfafval.
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. De beloofde container voor afvoer van het vuil dat te groot is voor de 
gewone ondergrondse containers is nog niet gerealiseerd (situatie op 
het moment van het indienen van het agendaverzoek en voor zover 
bekend nog steeds het geval). Wat is hiervan de reden en wanneer 
wordt de container geplaatst?

Antwoord Wij hebben regelmatig contact met de heer Wagemans. Over het 
grofvuil zijn in december in goed overleg afspraken gemaakt. Door de 
ruime inzet van HVC en BST (Buurtserviceteam) waardoor dagelijks, 
ook in het weekend, het (grof)afval wordt verwijderd is de noodzaak tot 
het plaatsen van de container weg. Dit heeft de heer Wagemans 
bevestigd en ons aangegeven dat die container niet meer nodig is. 

Vraag 2. Het ontbreken van een sleutel voor de vrijwilligers voor de 
ondergrondse containers om "vastlopers" te verhelpen wordt nog 
steeds door Buurtpreventie Crabbehof als problematisch ervaren. 
Waarom volhardt u in het niet afgeven van de benodigde sleutel?

Antwoord HVC verstrekt geen sleutels van het serviceluik aan derden omdat dat 
luik alleen bedoeld is voor technisch onderhoud aan de container. 
Vanuit de gemeente begrijpen wij dit standpunt van HVC. 
Voor de heer Wagemans van Buurtpreventie Crabbehof is inmiddels 
een andere oplossing bij deze vraag. Met hem is afgesproken dat hij 
een pas krijgt waarmee hij alle ondergrondse containers in heel 
Dordrecht kan openen. Deze afspraak functioneert nu. Hij heeft dan 
ook aangeven dat dit voor hem voldoende is en afstand doet van alle 
voorgaande aanvragen zoals de sleutel van het serviceluik voor 
technisch onderhoud. 
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Vraag 3. Het feit dat pasjes maar toegang geven tot twee containers, die in veel  
gevallen tegelijk vol zijn, leidt ertoe dat mensen hun vuil er naast of 
elders achterlaten. Waarom geen toegang tot een grotere set 
containers in de buurt (of voor de hele wijk)?

Antwoord Het toewijzen van slechts twee containers was een voorwaarde van 
HVC (toen Netwerk) bij de plaatsing van de ondergrondse containers. 
Het is nu mogelijk op aanvraag toegang te krijgen tot een extra 
container. Met HVC wordt contact opgenomen om na te gaan of het 
aantal toegewezen containers structureel te verhogen is.  

Vraag 4. Belangrijk is om mensen op heterdaad te betrappen als zij vuil over de 
rand van het balkon kiepen of op straat achter laten. Handhaving komt 
wel af en toe overdag, maar het is belangrijk dat zij vooral in de avond 
komen kijken. Kan dit worden ingevoerd en vanaf wanneer?

Antwoord Handhaving werkt ook 's avonds en incidenteel 's nachts. De controle 
op afval vindt als het nuttig is dus ook op andere tijden dan overdag 
plaats. Sinds december 2019 vindt verscherpte controle plaats op dit 
soort dumpingen en op heterdaad dumpingen.

Vraag 5. De indruk ontstaat dat bij veel nieuwkomers niet duidelijk is wat de 
procedures zijn rond het aanbieden van afval. Hier is met voorlichting 
en begeleiding wellicht het nodige te winnen. Wil het college dit 
oppakken met vermelding van hoe en wanneer.

Antwoord De welkomstpakketten voor nieuwkomers zijn enkele jaren geleden 
afgeschaft in verband met bezuinigingen en toenemende digitalisering.
Deze voorlichting is daarom zonder extra middelen niet eenvoudig te 
realiseren.
Bij de aanpak Schoon in West zetten we in op brede communicatie, 
waarbij ook aandacht is voor nieuwkomers en verhuizers. Daarbij 
betrekken we de woningcorporaties die ook een rol bij de 
communicatie kunnen vervullen. 

Vraag 6. De procedures rond aanbieden van grof vuil worden als ingewikkeld en 
bureaucratisch ervaren (per keer voor 200 'punten' maximaal 
aanbieden). Wat is de gedachte achter deze regel en bent u bereid met  
dit puntensysteem te stoppen?

Antwoord De puntentelling heeft HVC op eigen initiatief ingevoerd.
HVC geeft als reden voor het gebruik van de punten aan:
"De 200 puntentelling staat gelijk aan het maximum aantal kuub dat 
een bewoner uit Dordrecht per oproep mag aanbieden. Als we daarmee 
stoppen kan men onbeperkt grof afval aanbieden en dat willen we niet. 
We willen voorkomen dat grote hoeveelheden afval op straat wordt 
aangeboden. Het systeem met de puntentelling maakt bewoners meer 
bewust van de grootte van de aanbieding en helpt voorkomen dat 
grote hoeveelheden afval in de openbare ruimte wordt aangeboden.
Vanuit efficiency gebruiken we ook de puntentelling om de planning 
'rond' te maken, er past immers een beperkt aantal kuubs in de 
inzamelauto. Zo zorgen we ervoor dat we onze routes optimaal worden 
gereden. Daarnaast willen we natuurlijk na preventie, de gescheiden 
inzameling van afval en hergebruik van afvalstoffen bevorderen. Grof 
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afval brengen naar de Milieustraat biedt hiervoor meer mogelijkheden 
(ongelimiteerd in hoeveelheid en 6 dagen per week beschikbaar) dan 
de ophaalservice. Zelf wegbrengen van grof afval bepleiten we daarom 
als eerste mogelijkheid met de oproepservice als tweede optie."

We willen met HVC in gesprek gaan of dit aangepast kan worden. 

Vraag 7. Plastic afval zou vaker opgehaald moeten worden en bij voorkeur op 
een vaste dag in de week. Wilt u hiertoe overgaan?

Antwoord Wekelijks ophalen van plastic is een maatregel die in de pilot in de 
Binnenstad is uitgetest. De pilots in Crabbehof en Oudelandshoek laten 
zien dat het beschikbaar stellen van opslagvoorzieningen meer plastic 
oplevert tegen lagere kosten, dan met het wekelijks inzamelen. 
De afweging van de verschillende maatregelen komt aan de orde bij de 
behandeling van het Grondstoffenplan 2020-2030. Vooruitlopend 
daarop de inzamelfrequentie verhogen is gezien de meerkosten niet 
haalbaar. 

Vraag 8. Wat tijdens ons fractiespreekuur ook aan de orde kwam en wat wij al 
vaker als dringende wens hebben gehoord: verspreid weer op papier 
voorafgaand aan elk jaar de HVC afvalkalender. Dat is veel duidelijker 
dan een app die mensen moeten downloaden en installeren. Nog even 
afgezien van het feit dat niet iedereen even digitaal vaardig is. 
Natuurlijk kost dit wat geld, maar dat kan zich snel terug betalen als de 
hoeveelheid zwerfafval hiermee kan worden teruggedrongen, en 
daarnaast is dit een goede service aan de burgers. Wilt u vanaf 2021 
hier weer aan voldoen?

Antwoord Het bereiken, communiceren met en informeren van de doelgroep 
pakken we aan via de extra inzet Schoon in West. U wordt hierover 
separaat geïnformeerd via de tussenrapportage over dit project.
Een papieren afvalkalender verspreiden in specifieke situaties is een 
van de maatregelen die we daar dit jaar uittesten. Succesvolle 
maatregelen zullen we ook in 2021 toepassen.
Jaarlijks worden overigens nog steeds enkele honderden papieren 
afvalkalenders toegestuurd, na een verzoek aan HVC.
Het overal verspreiden van een afvalkalender is een dure en in de 
meeste gevallen onnodige maatregel, aangezien heel veel mensen wel 
gebruik maken van de online afvalkalender of de HVC app. 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

J. Scholten A.W. Kolff

secretaris burgemeester
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